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اداعای کذب قطع درختان اردوگاه 
فجر و عکس العمل سوال برانگیز 

شورای شهر همدان

چندی پیش یــک مطلب دو خطــی در یکی از 
کانال های تلگرامی کــه مدیرش از قضا علاقه  وافری 
به رسانه ای شــدن دارد درباره قطع 140اصله درخت 
در اردوگاه فجر کمیته امداد همدان منتشــر شد که 
در اولین فرصت با واکنش کمیته امداد از سوی ادمین 

کانال تکذیب گردید.
بعد از یکی دو روز انگار شــورای شهر تازه از خواب بیدار 
شــده بود دستورجلســه صحن را به این موضوع اختصاص 
داد و در جنجالــی دیدنــی اکثریت اعضا ایــن کار امداد را 
تقبیح کرده خواستار پی گیری موضوع شدند عسگریان یکی 
از اعضای شورای اسلامی شــهر همدان با گلایه از سازمان 
سیما، منظر و فضای شهرداری همدان به دلیل اطلاع ندادن 
این موضوع به شورای شهر، عدم پیگیری این اقدام را تخلف 

مدیرعامل این سازمان اعلام کرد.
در این میان علی رحیمی فر دیگر عضو شــورای اسلامی 
شهر همدان درخواست کرد پیش از هر قضاوتی صحبت های 
مهدی آزاد مدیرعامل ســازمان هم شنیده شود. که آزاد با 
حضور در شــورا گزارشــی ارائه کرد و در نهایت مقرر شد 
سازمان ســیما، منظر و فضای سبز شهرداری همدان علیه 
کمیتــه امداد ) متولــی و مالک اردوگاه فجــر( در مراجع 

ذیصلاح طرح دعوی کند.
اوضاع وقتی جالبتر شــد که معاون فضای سبز سازمان 
سیما، منظر و فضای سبز شهرداری در گفتگو با خبرگزاری 
تسنیم کاملا کمیته امداد را همراه با مستندات خود محکوم 
و ادعاهای متولیان اردوگاه فجر را تکذیب کرد اما همان روز 
یعنی 23 اردیبهشــت ماه فتحی رئیس کمیسیون خدمات 
شــهری شورای اســلامی شــهر همدان به همراه مدیرکل 
کمیته امداد اســتان همدان در محل اردوگاه حاضر شده و 
با تایید سخنان مدیر کل کمیته امداد همدان مبنی بر عدم 
قطع درختان جوان بیان کرد: در اطلاعات به دســت آمده و 
شــواهد موجود، بیش از 2 هزار و 500 اصل درخت در این 
اردوگاه کاشــته شده اســت که نزدیک به یک هزار و 500 

اصله، درخت گردو است.
وی با اشاره به اینکه وسعت باغ این اردوگاه هشت هکتار 
اســت، اظهارکرد: چهار هکتار از این باغ بایر بوده که حالا با 
کاشت این درختان مردم همدان سال های آینده از اکسیژن 

تولیدی و سایه آن می توانند استفاده کنند.
فتحــی عنوان کرد: 28 هزار متر لوله کشــی با عمق 60 
سانتیمتر، به منظور آبیاری درختان این چهار هکتار به کار 

رفته که در نوع خود اقدام شایسته ای است.
وی با قدردانی از مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( 
برای این اقدام، افزود: با شــنیدن شــایعه قطع 140 اصل 
درخت در این اردوگاه شوکه شدیم، اما با حضور در این باغ، 
مشاهده میدانی از آن و بررسی اسناد موجود، به کذب بودن 
مطلب منتشر شده در فضای مجازی اطمینان پیدا کردیم.

رئیس کمیسیون خدمات شــهری شورای شهر همدان 
گفت: تا کنون بیش از پنج میلیارد ریال به منظور کاشــت 
درختان جدید و اصلاح شبکه آبیاری باغ این اردوگاه توسط 

کمیته امداد امام خمینی )ره( هزینه شده است.
وی تاکیــد کــرد: رســانه ها دقت کنند برخــی از افراد 
ســودجو، با حاشیه سازی درخصوص قطع درختان کهنسال 

این اردوگاه، اقدام به انتشار اطلاعات کذب نکنند.
بدیــن ترتیب غوغای قطــع درختان بــاغ اردوگاه فجر 

فرونشست اما در این میان سوالات بسیاری مطرح است
نخســت اینکه بالاخره چه زمانی بایــد کانال های ریز و 
درشــت فضای مجازی ساماندهی شــوند تا چه زمانی قرار 
است این کانال های خودرســانه پندار خارج از هر چارچوب 
قانونی با اعتماد عمومی بازی کرده و هرچه دوســت دارند 
با ســروصدای فراوان مطرح و بعد با دو کلمه )صحت ندارد( 
ســروته قضیه را بهم بیاورند این انتظار از دادستان همدان 
و پلیــس فتا می رود که فکری برای ایــن کانال هایی که با 
نزدیک شــدن به انتخابات هر روز بر تعدادشان هم افزوده 

می شود بکنند.
دومین مطلب اوضاع عجیب شورای اسلامی شهر همدان 
است که قبل از اینکه با یک تماس تلفنی از مدیرکل کمیته 
امداد امام)ره( اســتان همدان از چند و چون قضیه با خبر 
شوند دستور جلسه صحن شورا را به این امر اختصاص داده 
و تصویب می کنند از امداد شــکایت کنند اما خیلی زود با 
حضور یکی از اعضا در باغ، تمام قضیه بر باد شــده و تازه از 

کمیته امداد هم به خاطر خدماتش تشکر می کنند!!!!
با این اوصاف آیا نحوه عملکرد شورا این سوال را در ذهن 
مردم ایجاد نمی کند که چــه اتفاقی افتاد که به یک باره 9 
نفر نماینده مردم شــهر همدان نظرشــان را عوض کردند؟ 
آیا نمی شــد قبل از خطابه های تند، قــدم رنجه کرده و از 
باغ بازدیــدی انجام می دادند که اگر تخلفی شــده همانجا 
به قطعیت برســند و بدون تزلزل از حــق مردم دفاع کنند 
و اگر ادعای مطرح شده اشــتباه بوده دیگر در پازل نادانی 
و غــرض ورزی برخی قــرار نگیرند به نظر می رســد همین 
رفتارهای غیر علمی اعضای شــورای شــهر بوده که سبب 
شد معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استانداری همدان 
در کارگــروه تخصصی بانوان و خانواده اســتان در خصوص 
برگزاری جشنواره »انتخاب بانوان توانمند و نمونه همدان« 
گفت:»انتخاب افراد نباید بدون کار کارشناســی باشد مانند 

انتخاب »شهروند نمونه« فاعتبروا یا اولی الالباب
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سازمان آگهی و بازرگانی 

جزئیات انهدام باند مرتبط با 
»قاتل طلبه همدانی« 

توسط وزارت اطلاعات
به سرکردگی  باند شرارت  سپهرغرب، گروه خبر: 
ابراهیم محمدیان که ارتباط نزدیکی با بهروز حاجیلو 
قاتل طلبه همدانی داشتند و در فضای مجازی با لقب 
پاشــاخان هندی خط و نشــان می کشیدند، توسط 

وزارت اطلاعات منهدم شدند.
جولان باند شــرارت معروف به پاشاخان هندی در غرب 
مازنــدران دیگر تاب و تحمل مردم منطقه را به تنگ آورده 
بود که ورود به موقع سربازان گمنام امام زمان )عج( وزارت 

اطلاعات منجر به متلاشی شدن این باند مخوف شد.
ابراهیم محمدیان ســرکرده این بانــد به همراه تعدادی 
از اعضا قصد داشــتند در یکی از ویلاهای منطقه وازیوار در 
شرق نوشــهر محفل دورهمی و بزمی شبانه تدارک ببینند 
اما مورد شناســایی قرار گرفته و به درگیری مســلحانه با 
سربازان گمنام پرداختند که طی تعقیب و گریز در محدوده 
ســاحلی زیر پل وازیوار در مســیر جاده مواصلاتی نوشهر- 
رویان، ابراهیم محمدیان کشــته و 10 نفر دیگر از اعضای 

باند دستگیر و دو نفر دیگر نیز متواری شدند.
در بازرسی از منزل و محل جاسازی خودروی گران قیمت 
سرکرده باند، 500 گرم شیشه کشف و ضبط شد؛ در پرونده 
این باند درگیری مسلحانه، سرقت، آدم ربایی، تجاوز به عنف، 

خرید و فروش اسلحه و مواد مخدر نیز مشاهده می شود.
در پی این اقدام، علی اکبر علیزاده، دادســتان عمومی و 
انقلاب نوشــهر با اعلام اینکه شرور کشته شده پیش از این، 
سابقه زورگیری، حمله مسلحانه و تشکیل باندهای تولید و 
توزیع مواد مخدر صنعتی در مناطق همجوار شهرســتان و 
همچنین مناطق اطراف تهران را نیــز دارد، گفت: ابراهیم 
محمدیان ارتباط و دوســتی نزدیکی با بهروز حاجیلو قاتل 

طلبه همدانی داشت.

رئیس اتحادیه مرغ و ماهی همدان:
تخم مرغ ارزان شد؛ قیمت مرغ 

وارد کانال 8 هزار تومان می شود

سپهرغرب، گروه خبر: رئیس اتحادیه مرغ و ماهی 
همدان با بیان اینکه قیمت تخم  مرغ در بازار همدان 
ارزان شده اســت، گفت: در روزهای آینده نرخ مرغ 

وارد کانال هشت هزار تومان می شود.
جواد عاشــوری روز گذشته، اظهار کرد: امروز قیمت هر 
کیلوگــرم مرغ گرم در بازار همدان بیــن 9 هزار و 300 تا 
9 هزار و 500 تومان اســت که پیش بینــی می کنیم طی 
رزوهای آینده این قیمت به هشــت هزار و 500 تومان نیز 

برسد.
وی با بیان اینکه جوجه ریزی  به اندازه کافی انجام شــده 
و هیچ کمبودی در زمینه تأمین مرغ مورد نیاز مردم وجود 
نــدارد، تصریح کرد: قیمت مرغ زنده در مرغداری ها 6 هزار 

و 500 تومان است.
رئیــس اتحادیه مرغ و ماهی همدان از کاهش قیمت هر 
شانه تخم مرغ در بازار خرده فروشی خبر داد و افزود: امروز 
قیمت هر شــانه تخم  مرغ بین 12 تا 16 هزار تومان است 
که نسبت به روزهای گذشته، شانه ای یک هزار تومان ارزان 

شده است.
عاشــوری با بیــان اینکه در ماه مبــارک رمضان میزان 
تقاضای مرغ کاهش یافته اســت، عنوان کرد: روزانه 60 الی 

80 تن مرغ گرم وارد بازار همدان می شود.
وی در بخش دیگری از گفت وگو به قیمت هر کیلو ماهی 
قزل آلا اشاره کرد و گفت: قیمت این نوع ماهی در بازار بین 
28 تا 30 هزار تومان اســت که البته مورد استقبال و خرید 

مردم قرار نمی گیرد.
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هاس: ایران تسلیم خواسته های آمریکا نمی شود
 البته با اجازه ترسوها و دنیاپرستان.

خبر: چوپانی که نابغه جهان شد
 برخی می خواهند چوپانی نکرده نابغه باشند!

خبر: سیلوی همدان 16 میلیارد تومان فروخته شد به 
قیمت 16 واحد آپارتمان

 امید است که حداقل پر از گندم نبوده باشد.
گزارش: نبض نامنظم قیمت ها در نمودار بازار

 این بی نظمی خیلی از بازاری ها را پولدار کرده.
توصیه: قلبتان را به خدا بسپارید

 چنین کاری توفیق زیادی می خواهد.
خبر: آش و حلیم 10 درصد گران می شود

 بشــود، به راحتــی با عادتی کــه کرده ایم قابل 
تحمل است.

خبر: سگ گردانی در همدان ممنوع است
 در خانه اگر کس است، یک حرف بس است.

خبر: سن جوانی تغییر کرد
 باشد تا پیران در جرگه جوانان در آیند.

خبر: عنصر نفوذی انگلیس به 10 سال حبس محکوم 
شد

 تا ما باشیم در هر میهمانی شرکت نکنیم.
خبر: روزه داران دیابتی مواد قندی را حذف کنند

 باشد تا قند هم ارزان تر شود.
موگرینی: تا جایی که می توانیم از برجام دفاع می کنیم

 با این نتایج چرا دفاع نکنید!
خبر: تحویل بره پنج روزه به محیط زیست

 مراقب باشید قاچاقچیان دستبرد نزنند.
خبر: 20 تن برنج قاچاق در کنگاور کشف شد

 امید اســت به زودی با قیمــت عادلانه در بین 
مردم تقسیم شود.

مصاحبه: مهار گرانی در کشــور تنهــا با کنترل 108 
شرکت

 اگر مصمم باشــند و ملاحظه کاری نکنند حتماً 
پراثر خواهد بود.

تلخکخان
رئیس هیئت مدیره جامعه معلولان استان همدان در گفتگوی اختصاصی با سپهرغرب مطرح کرد:

انبوه ِ قوانین مصوب برای معلولان، بدون اجرا
ریشه بی توجهی به مشکلات معلولان، فرهنگی است

ســپهرغرب، گروه خبر - سمیرا گمار: 
استان  معلولان  رئیس هیئت مدیره جامعه 
همــدان با بیان اینکه متأســفانه مصوبه 
و قانــون زیاد اســت اما بــه دلیل عدم 
پیگیری از طرف مراجع در اجرا مشــکل 
داریم و این مصوبات در حد یک نوشــتار 
یا صورت جلسه باقی می ماند، گفت: موارد 
بســیار کمی هم که در صورت صلاحدید 

اجرا می شود، نیازمند نظارت جدی است.
آمارها نشــان می دهند کــه 10 درصد هر 
جامعــه ای را معلــولان تشــکیل می دهند که 
به عنوان عضوی از جامعــه حق وحقوقی دارند 
و برای ادامه زندگی و فائق آمدن بر مشــکلات 
زندگــی، نیازمنــد حمایت و کمک از ســوی 
سازمان های ذی ربط و مسؤولان هستند؛ حقوق 
مختلفی مانند مسکن، اشتغال، تحصیل، درمان 
و غیره که به دلیل شرایط فیزیکی خود به راحتی 
قادر به تأمین آن ها نبوده و برای همین نیازمند 

حمایت و کمک مسؤولان هستند.
به گفته کارشناســان این حوزه اگر مشکل 
توجــه به اشــتغال معلولان حل شــود به تبع 
بســیاری از مشــکلات و معضــلات دیگر نیز 
قابل حل شدن است؛ حمل ونقل، مناسب سازی، 
تجهیزات و دریافت مســتمری های حداقلی از 
دیگر مشکلاتی است که معلولان همیشه با آن 
دســت وپنجه نرم می کنند و فقدان ساماندهی 
مناســب باعث شده آن ها نتوانند به خوبی نقش 
خــود را در جامعــه ایفا کننــد و جامعه نیز از 

توانایی های معلولان بی بهره مانده است.
در درجه نخست باید این بینش را در جامعه 
ترویج کرد که معلولیت امری نسبی است، یعنی 
یــک فرد به عللی در برخــی اعضا و اندام خود 
دچار نارسایی است و این به معنی عدم توانایی 
در هر زمینه ای نیســت. علم بــه این موضوع 
توســط آحاد افراد جامعه باعث می شــود برای 
توان سنجی معلولان گام جدی برداشته شود و 
در کنار نقاط ضعف آن ها، نقاط قدرتشــان نیز 

دیده شود.
با ذکر این مقدمه، آنچه در ادامه می خوانید 
متــن گفت وگــوی خبرنــگار ســپهرغرب با 
جامعه  هیئت مدیره  رئیس  افشاری،  محمدعلی 
معلولان اســتان همدان اســت که بیشــتر به 

مشکلات و مطالبات پرداخته است:
رئیس هیئت مدیره جامعه معلولان اســتان 
همدان با اشــاره به آمارهای ســازمان جهانی 
مبنــی بــر اینکه بیــن 10 تــا 15 درصد هر 
جامعه ای را معلولان تشــکیل می دهند، گفت: 
معلولان بزرگ ترین اقلیت هر کشوری شناخته 
می شــوند که متأسفانه در کشور ما نیز به دلیل 
عــدم رعایت برخی مســائل و فرهنگ ســازی 

مناسب، این آمار قابل توجه است.
محمدعلی افشــاری خاطرنشان کرد: بیش 
از 50 هــزار نفر در شــهر همدان در ســازمان 
بهزیستی دارای پرونده معلولیت )انواع مختلف 
جســمی، ذهنی، بینایی و ناشــنوایی و غیره( 
هســتند که این آمار با جمعیت خوانایی ندارد 
زیرا بســیاری از کســانی کــه داری معلولیت 
هســتند بنا بــه دلایلــی از تشــکیل پرونده 

خودداری می کنند.
وی بــا بیــان اینکه پرداختن به مســائل و 
مشکلات معلولان، تکرار مکررات است، تصریح 

کرد: بزرگ ترین مشکل معلولان »اشتغال« آنان 
است، موضوع مسکن، ازدواج، ورزش و غیره نیز 
مهم اســت که همه این ها در کنار مشکل عدم 
فرهنگ ســازی دوچندان می شود، بنابراین اگر 
فرهنگ سازی نهادینه شــود بسیاری از مسائل 

و مشکلات نیز حل خواهد شد.
رئیس هیئت مدیره جامعه معلولان اســتان 
همــدان در ادامه با اشــاره بــه قوانین مصوب 
مرتبط با معلولان در دهه 60، 80 و 90، افزود: 
قانون جامع حمایت از معلولان که در سال 83 
در مجلس مطرح و تصویب شــد، به دلیل عدم 
هماهنگی که بین دولت و مجلس وجود داشت، 
ردیف بودجه های آ ن در نظر گرفته نشــد و در 

اجرا مشکل داشت.
افشــاری ابراز کرد: پس از گذشت 13 سال، 
در ســال 96 با تلاش ســازمان بهزیســتی و 
تشکل های کشــوری، قانون حمایت از معلولان 
که تکمیل و اصلاح شــده قانــون قبلی بود به 
مجلــس رفــت و در اردیبهشــت 97 از طرف 
ریاســت جمهوری به همه نهادها ابلاغ شد، اما 
متأســفانه تاکنون آئین نامه های اجرایی آن که 

ظرف 6 ماه باید ابلاغ می شد ابلاغ نشده است.
وی با تأکید بر اینکــه ابلاغ این آئین نامه ها 
بایســتی از ســوی هیئت دولت صورت گیرد، 
تبییــن کرد: مفــاد کلــی این قانــون بدون 
ابــلاغ آئین نامه ها تقریباً بلااســتفاده مانده که 
امیدواریــم این اقدام نیز هر چــه زودتر اتفاق 
افتد، چراکه اگر این قوانین درســت اجراشده و 
ادارات و دستگاه های دولتی این قانون را تفسیر 
به رأی نکنند برای جامعه معلولان بسیار مفید 

و مثمر ثمر خواهد بود.
رئیس هیئت مدیره جامعه معلولان اســتان 
همدان با ابراز تأســف از وجود قوانین بسیاری 
که اجرا نمی شــوند، اضافه کرد: ســازمان ها یا 
عزمی بــرای اجرای این قوانیــن ندارند یا اگر 
به نفع خودشــان باشــد آن ها را اجرا می کنند 
کــه برای ســاماندهی و نظارت درســت برای 
انجام این قوانین، نیاز اســت در استانداری که 
عالی ترین مرجع اجرای قانون در اســتان است 
کمیسیون ها، کمیته ها یا مشاورانی باشند تا بر 

اجرای قانون نظارت مستقیم داشته باشند.
افشاری با تأکید بر اینکه تعداد معلولانی که 
دارای مشکل مسکن، اشتغال، مسائل پزشکی و 
سلامت و غیره هستند زیاد بوده و رو به ازدیاد 
اســت که اگر این قوانین به طور کامل و درست 
اجرا نشود بلااســتفاده خواهد ماند، ادامه داد: 
13 سال تلاش صورت گرفت تا قانون مذکور به 
مجلس برود که پس از رایزنی های بسیار مصوب 
شد، بنابراین الآن زمانی است که می باید دولت 

و مجلس از آن صیانت کنند.
وی خاطرنشان کرد: کمپین ها و تشکل های 
معلــولان پیگیری های بســیاری برای حمایت 
و اجرای این قانون داشــتند، مــا نیز به دنبال 
اجرای 100 درصدی این قانون هستیم، هرچند 
معتقدیم این قانون در حوزه بازنشستگی و بیمه 

با کمبودها و نواقصی مواجه است.
     افزایــش قیمت در همه بخش ها؛ 

ثابت ماندن مستمری معلولان!
رئیس هیئت مدیره جامعه معلولان اســتان 
همدان با بیان اینکه معلولان قشر فراموش شده 
استان هستند، یادآوری کرد: مشکلات معلولان 

در انبــوه مشــکلات جامعه گم شــده، در حال 
حاضر مســائل و مشکلات اقتصادی همه اقشار 
را تحــت تأثیر قرار داده اما این مشــکل برای 
معلولان بسیار بیشتر و چند برابری است؛ برای 
مثال در خرید تجهیزات توان بخشــی )سمعک، 
عصا، ویلچر و غیره( که نیاز روزانه آن ها اســت 
مشــکلات جدی وجــود دارد زیــرا قیمت ها 
به صورت قابل ملاحظه ای بالا رفته و معلولان را 

در این بخش دچار مشکل کرده است.
افشــاری گفت: عــلاوه بر افزایــش قیمت 
تجهیــزات، پرداخــت یارانه و مســتمری های 
ســازمان بهزیســتی به معلولان در مقابل این 
حجم تورم اصلًا تغییری نداشــته، به طوری که 
مبلغ مســتمری همان 53 هزار تومان بوده اما 
قیمت اقلام اساسی افزایش زیادی داشته است.

وی ضمن اشــاره به مــاده قانونی مبتنی بر 
دریافت مســتمری معلولان نیازمنــد و بیکار، 
عنوان کرد: متأســفانه این قانــون نیز اجرایی 
نشــده درحالی که با توجه به شرایط اقتصادی 
فعلی نیاز اســت که این قانــون برای معلولان 
واجد شرایط لحاظ شــود، زیرا این معلولان با 
توجه به عــدم توانایــی در راه رفتن و حرکت 
کردن، برای امرارمعاش و تهیه لوازم توان بخشی 

نیازمند دریافت این مستمری هستند.
رئیس هیئت مدیره جامعه معلولان اســتان 
همــدان در ادامه با اشــاره به مناسب ســازی 
که یکی از اولویت های ســازمان بهزیســتی و 
تشــکل های مردمی اســت، تأکید کرد: وقتی 
شهر، مناسب سازی نشــده معلول نمی تواند از 
خانه بیرون بیاید، وارد ساختمان ها شود، کاری 
انجــام دهد، تردد کند و حتــی در خیابان ها و 
معابر برای وی مشکلات حرکتی ایجاد می شود، 
بنابراین به عنوان یک موجود سربار و اضافی در 
خانه خواهد ماند؛ چراکه یا نباید از منزل خارج 
شود یا باید کسی را به همراه خود بیاورد که او 
را حمل کند، پس باید شــرایطی فراهم شود تا 

این افراد کارهای خود را انجام دهند.
     مصوبات بدون خروجی کمیسیون 

مناسب سازی در استان
افشــاری با ابراز ناخرســندی از اینکه هنوز 
بســیاری از ادارات و دســتگاه ها، خیابان ها و 
کوچه ها مناسب سازی نشده اند، گفت: در زمان 
استاندار سابق و فعلی، کمیسیون مناسب سازی 
مصوبات زیادی داشــت اما بازدهی و خروجی 
چندانی نداشته ، درحالی که اگر مصوبات اجرایی 
می شد بسیاری از این ساختمان ها و مکان های 
عمومی دولتی و غیردولتی باید مناسب ســازی 

می شد.
     متولی امور معلولان در استانداری 

کیست؟
وی در پایــان با ابــراز گلایــه از اینکه در 
اســتانداری همدان متولی امور معلولان نداریم 
و ایــن مورد مغفــول مانده، خاطرنشــان کرد: 
متأسفانه مصوبه و قانون زیاد است اما به دلیل 
عــدم پیگیری از طرف مراجع در اجرا مشــکل 
داریــم و ایــن مصوبات در حد یک نوشــتار یا 
صورت جلســه باقی می ماند، موارد بسیار کمی 
هــم که در صــورت صلاحدید اجرا می شــود، 

نیازمند نظارت جدی است.
در خاتمــه باید گفت؛ معلولیــت پدیده ای 
اجتماعی و بخش جداناپذیر از زندگی بشــری 

اســت که هر انســانی در طول حیات خود به 
علل مختلف مثل بیماری، حوادث و یا رسیدن 
به دوران ســالمندی، آن را تجربــه می کند و 
ایــن مهم ما را به ضرورت توجــه جدی به این 
ســرمایه  های عظیم انســانی هدایت می  کند تا 
از قابلیت  های این افــراد در اجرای برنامه های 

توسعه کشور استفاده کنیم.
جالب اســت بدانید که با اســتناد به ماده 
2 قانــون جامــع حمایت از حقــوق معلولان، 
تمامــی وزارتخانه ها، ســازمان ها و مؤسســات 
و شــرکت های دولتــی، نهادهــای عمومی و 
انقلابی موظف اند در طراحــی، تولید و احداث 
ســاختمان ها و اماکن عمومی و معابر و وسایل 
خدماتــی بــه نحوی عمــل کنند کــه امکان 
دسترســی و بهره مندی از آن ها برای معلولان 
همچون افراد عادی فراهم شده و به استناد بند 
8 آئین نامه اجرایی، ستاد هماهنگی و پیگیری 
متناظر  ســتادهای  و  کشــوری  مناسب سازی 
اســتانی و شهرستانی به منظور پیگیری و ایجاد 
هماهنگی لازم برای مناسب سازی تشکیل شده 
تا بــه روند اجرای این مهم و الزام دســتگاه ها 
در زمینه انجام مناسب ســازی نظارت داشــته 
باشــند که البته باوجود این قوانین دقیق هنوز 
مشکلات بسیاری در این بخش دیده می شود و 
بسیاری از قوانین در حد یک مصوبه باقی مانده 
و همین امر موجب گلایه جامعه معلولان است.
شــاید جمله معروف »معلولیت محدودیت 
نیســت« را همه ما شــنیده باشــیم؛ جمله ای 
که نشــان از عزم راســخ معلولان برای غلبه بر 
مشکلاتشــان اســت؛ اما محدودیت این قشــر 
از جامعــه زمانــی رخ می نماید که مســؤولان 
چشــمان خود را به روی نیازهای آنان ببندند 
و بــا تصمیمات خالی از تدبیر، محدودیت را به 

معلولیت آنان بیفزایند.
حرف ما در حمایــت از حقوق معلولان این 
نیست که تمام آن ها را در یک هتل پنج ستاره 
اســکان دهیم و همه جامعه را موظف کنیم که 
در این هتل به معلولان خدمات بدهند، کســی 
از معلولان مالیات نگیــرد و از آن ها انتظار کار 
کردن نداشــته باشد و خلاصه یک بهشت برین 
برای آن ها بسازیم! نه سخن بر سر این است که 
معلولان نیز همانند سایر اعضای جامعه حقوقی 
دارند که باید به آن ها احترام گذاشت با علم به 
اینکــه در مقابل هر حقی، تکالیفی وجود دارد، 
اما مشکل اینجاســت که معلولان تکلیف خود 
را نمی داننــد و به خاطر همین، در گرفتن حق 

خود دچار مشکل هستند!
ریشــه این معضل نیز مانند دیگر معضلات 
یعنی شــناخت  اســت؛  فرهنگی  اجتماعــی، 
معلولان در جامعه دچار مشــکل است و به تبع 
آن، تمام امور آنان از تحصیل گرفته تا اشتغال، 
مســکن و ازدواج، دچار اشــکال جدی است و 
هیــچ فرهنگی به صرف قانــون و تبصره اصلاح 
نمی شــود، پس در گام نخســت باید فرهنگ 
جامعــه را نســبت به معلولان تغییــر داد. این 
گزینه درباره اشــتغال معلولان بــه این منوال 
است که جامعه معلولیت را بشناسد و با توانایی 
و نقص فرد معلول به خوبی آشنا شود. اینجاست 
که می توان با توجــه به ظرفیت های فیزیکی و 
روانی معلولان به آن ها مسؤولیت داد و در قبال 

این مسؤولیت حقی را برای آن ها قائل شد.

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای شهر همدان:

سند بازآفرینی باید رویکرد اجرایی داشته باشد
رئیس  خبــر:  گــروه  ســپهرغرب، 
شورای  معماری  و  شهرسازی  کمیسیون 
به  با توجه  اسلامی شــهر همدان گفت: 
منظور  به  شــهر  بازآفرینی  سند  اینکه 
بهبــود ارتقای کیفی ایــن مناطق تهیه 
می شــود، بایــد رویکــرد اجرایی آن 

مشخص و شفاف باشد.
به گــزارش ســپهرغرب به نقــل از روابط 
عمومی شورای اسلامی شــهر همدان؛ نرگس 
نوراله زاده در کمیســیون شهرسازی و معماری 
شورا با بیان اینکه همدان، نخستین شهری بود 
که ســند توانمندسازی آن در سفر مقام معظم 
رهبری به تصویب رســید، اظهار کرد: ضرورت 
دارد آسیب شناسی عدم اجرای موفق این سند 
در منطقــه آزمونــه خضر بررســی و راهکارها 

اولویت بندی شود.
وی بــا تأکیــد بــر اینکــه اگر این ســند 
به صورت منطقی تهیه شــود، اختلاف ســلایق 
برطــرف خواهد شــد، افزود: بایــد الزاماً طبق 

سند توانمندســازی با مشخص شدن اولویت ها 
حرکت کرد و از ســوی دیگر ضوابط بر اساس 
وضع موجود محله، اســتخراج شود که با توجه 
به بافت اقتصادی، اجتماعی و غیره، متأســفانه 

هیچ ضابطه ای ویژه این مناطق نداریم.
پیش بینی  اینکــه  بیــان  بــا  نورالــه زاده 
پروژه های تجمیعی اهمیت نداشــته و اثرگذار 
نیســتند، تصریح کرد: این پروژه ها همواره با 
شکست مواجه شده اســت و موجب مهاجرت 
شهروندان می شــوند، درحالی که باید از بافت 
بومی محل، ضابطه و الگو گرفته شود تا برای 
سایر نقاطی که قرار است توسعه دهیم، بهره 

ببریم.
معماری  و  رئیس کمیســیون شهرســازی 
شورای شهر همدان، اضافه کرد: توانمندسازی 
مناطق بازآفرینی نیز باید ریشــه یابی شــود و 
رویکرد مشارکتی با شناخت و راهبردهای اصلی 

طرح نیز مدنظر قرار گیرد.
وی در ادامه با اشــاره به بررسی پیش نویس 

ســند بازآفرینی منطقــه خضر، اذعــان کرد: 
بازآفرینی محلات  مــی رود طرح هــای  انتظار 
همدان اولویت بندی شود و تغییرات اجتماعی، 
اقتصادی، کاربری و زیست محیطی این مناطق 

مورد توجه قرار گیرد.
نوراله زاده ادامه داد: اولویت بندی در اجرای 
طرح بازآفرینی شــهر همدان باید بر اســاس 
تأثیرگذاری تحقق یابد و رویکرد ما عملی شدن 
مطالبه مردم و بهبود وضعیت مناطق ســکونت 

آن هاست.
      تدوین ضوابط ویژه برای مناطق 

توانمندسازی
رئیس کمیســیون نظارت، بازرســی و امور 
اداری شــورای اســلامی شــهر همدان نیز با 
اشــاره به توسعه مناطق بازآفرینی، گفت: صرفاً 
آسیب شناسی و ارائه مشکلات به مسؤولان امر 
چاره ساز نخواهد بود؛ بلکه همراه با ارائه گزارش 
راهکار اجرای طرح توســعه مناطق بازآفرینی 
شــهری، نیاز به تدوین ضوابط کارشناسی برای 

حل مشکلات این مناطق دارد.
ســید مسعود عســگریان تصریح کرد: برای 
مناطــق توانمندســازی جــدا از ضوابط طرح 
تفصیلی باید ضوابطی تدوین شــود تا مشکلات 

عدیده آن مناطق را برطرف کند.
وی بیان کرد: حل مشکلات مردم در مناطق 
بازآفرینــی همچنان با ضوابط تفصیلی پیگیری 
می شود که این مهم شدنی نیست؛ زیرا به عنوان 

مناطق خاص، نیاز به نگاه ویژه دارند.
عســگریان خاطرنشــان کرد: انتظار می رود 
مشاوران، ضوابط پیشــنهادی ارائه دهند تا در 
مراجع بالادســتی نســبت به تصویب آن اقدام 
شود و بتوانیم مشکلات مطرح شده را حل کنیم.

رئیس کمیســیون نظارت، بازرســی و امور 
اداری شــورای اســلامی شــهر همدان افزود: 
مسؤولان و دســت اندرکاران ذی ربط عزم لازم 
را بــرای تهیــه و اجرای ضوابط ویــژه مناطق 
بازآفرینی به شــکل مدون، منطقی و همیشگی 

ندارند.

فرماندار تویسرکان:

اشتغال زایی 8 هزار نفر در کارگاه های مبل و منبت این شهرستان
ســپهرغرب، گــروه خبــر: فرماندار 
تویســرکان گفت: پهار هزار و 730 کارگاه 
مبل و منبت با اشتغال نزدیک به هشت هزار 

نفر در شهرستان تویسرکان وجود دارد.
حبیب مومیوند در نشست مشترک دهیاران 
با بیان اینکه در مدت حدود چهار ســال اخیر 
تلاش کردم که جایگاه دهیاران ارتقا پیدا کند، 
اظهار کرد: دهیاران در صف مقدم خدمت رسانی 
دولت در روستاها هستند پس باید توجه به این 

مهم را مد نظر داشته باشند.
وی بــا بیــان اینکه بنده از همــه جهات با 
وضعیت روســتاهای شهرســتان کاملًا آشنایی 
دارم و همین امر ســبب اجرای اقدامات بسیار 
خوبی در این حوزه شــد، افزود: هرگز به تنهایی 
نمی شــود کار کرد؛ بلکه باید یک مجموعه ای 
در کنار هم باشــند که خوشــبختانه در دوره 
مسؤولیت بنده، وحدت و همگرایی بسیار خوبی 

در شهرستان وجود داشت.
فرماندار تویسرکان صداقت در کار را بهترین 

مســیر موفقیت در هر کاری دانســت و تأکید 
کرد: صداقت را ســرلوحه کار قرار دهیم چراکه 
نجات دهنده اســت و بر همیــن مبنا، اقدامات 
انجام داده شده را بدون کم و کاست بیان کنیم.

وی با اشاره به تأکیدات نظام، رهبری و دولت 
بر سخن گفتن بدون واسطه با مردم، عنوان کرد: 
برنامه ملاقات مردمی روزهای سه شنبه با حضور 
مدیران دستگاه های اجرای با هدف کاهش فاصله 
مردم و مســؤولان و تسهیل و تسریع در کارهای 

مردم در تویسرکان انجام می شود.
مومیوند از خیز توسعه همه جانبه شهرستان 
تویسرکان سخن گفت و بیان کرد: قبل از زمانی 
که بنده مسؤولیت فرمانداری را بر عهده بگیرم 
در این شهرستان چهار فرماندار تغییر کرده بود 
و دو ســال هم نماینده نداشــت، با این وجود با 
تلاش و وحدت در پیکره شهرســتان وارد کار 
شدیم و امروز شاهدیم که تویسرکان در مسیر 
رشد، پیشرفت و توسعه خوبی قرار گرفته است.

وی وجود پروژه های چهارخطه شدن راه ها، 

ایجاد دو سد آبی، رونق گردشگری، ایجاد بستر 
اشــتغال و غیره را نشــان از توسعه شهرستان 
دانست و با اشــاره به اینکه امروز تویسرکان از 
وضعیت به هم ریخته به ســامان رســیده، ادامه 
داد: برای همه امــور در عرصه های مختلف در 
سطح شهرستان برنامه داشتیم و همه پای کار 

آمدند و اتفاقات خوبی افتاده است.
فرماندار تویســرکان با بیان اینکه نخســتین 
شهرســتان که گازرســانی به همه روســتاهای 
بالای 20 خانوار و زیر 20 خانوار آن انجام شــد، 
تویسرکان بود، تدکید کرد: تنها در یک سال، 14 
روستای تویسرکان گازرسانی شد؛ همچنین همه 
جاده های شهرستان آسفالت شد و اقداماتی نظیر 
روکش آسفالت، ایمن سازی جاده ها و موارد دیگر 

در روستاهای شهرستان ادامه دارد.
وی با اشــاره به احداث مدارس خوب تقریباً 
در تمام روســتاهای فاقد مدرســه، خاطرنشان 
کرد: 131 درصد اضافه بر ســهم شهرســتان 
جذب اعتبارات ارزان قیمت روســتایی در سال 

گذشته داشتیم، شهرستان تویسرکان در استان 
باقوت جایگاه نخســت را در جذب تســهیلات 

ارزان قیمت روستایی از آن خود کرده است.
فرماندار تویسرکان با اشاره به کسب جایگاه 
اول تا سوم تویســرکان در بخش های مختلف 
در ایــن مقطــع از زمان مســؤولیتش با انجام 
کار جمعــی، افزود: نخســتین اولویت همه ما 
باید شناســایی ظرفیت های روستا، استفاده از 
تسهیلات ارزان قیمت و ایجاد شغل برای جوانان 
شهرستان باشــد چراکه بزرگ ترین مشکل ما 
اشتغال برای جوانان است که باید مورد تأکید و 

در برنامه اصلی ما قرار گیرد.
وی از سهم حدود یک چهارمی صنایع دستی 
اســتان در اقتصــاد تویســرکان خبــر داد و 
خاطرنشان کرد: چهار هزار و 730 کارگاه مبل 
و منبت با اشتغال نزدیک به هشت هزار نفر در 
شهرســتان وجود دارد و بر همین اساس سال 
گذشــته حدود 14 میلیارد تومان تسهیلات به 

فعالان مبل و منبت پرداخت کرده ایم.


